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Yttrande över remiss Utvinning av alunskiffer, SOU 2020:71 

(ert dnr N2020/03167)  

----------------------------------------------------------------- 

 

Vänersborgs tingsrätt, mark- och miljödomstolen, har följande synpunkter.   

 

De miljörisker som är aktuella vid utvinning ur alunskiffer är omfattande och 

komplexa. Utredningen har kommit fram till att de inte är unika. Av Bert Al-

lards särskilda yttrande framstår det som tveksamt eftersom det, så som dom-

stolen uppfattar det, saknas verksamheter i Sverige med motsvarande omfatt-

ning av miljörisker jämfört det som kan bli aktuellt vid utvinning av gas och 

olja ur alunskiffer respektive betydelsen av metodiken för utlakning av metal-

ler ur alunskiffer. Mot bakgrund av de kunskapsluckor som utredningen sam-

manställt (avsnitt 5.4.3) instämmer emellertid domstolen i utredningens slut-

sats att det för närvarande saknas förutsättningar att i miljöbalken särreglera 

utvinning ur alunskiffer. Domstolen instämmer således i utredningens slutsats 

i att det finns behov av insatser för att öka kunskapen om de miljörisker som 

kan föreligga vid utvinning ur alunskiffer och vilka skyddsåtgärder som kan 

vara tekniskt möjliga, miljömässigt motiverade och ekonomiskt skäliga.  
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Domstolen har ingen uppfattning om utredningens förslag till ändringar i mi-

nerallagen. Syftet med förslagen bedöms däremot som angeläget. 

 

 

 

Vibeke Sylten  Gunnar Barrefors    Stefan Mattsson 

     

Detta yttrande har beslutats av chefsrådmannen Vibeke Sylten, tekniska rådet 

Gunnar Barrefors och rådmannen Stefan Mattsson.  

 

 


